Q Pid the crew of your ship voluateer as a group?
£ ¥o, sir, they mede up the crews from the group of volunteers,

D11 you know auy of the men in your crew, o2r 2nd Lt. Dean B, Hallnerk's cre
berfvra you volunteered?
A Yeg:. sir,

&)

Q Ead ou trained with then before you volunteered?
A Yas, sir.

Q When were you first t»1ld of tho character of rour nission?
A When we were aboard vhe ship, about throe (3) or four (4) days out of pert.

-

Q Abnard which ship?
A Aboard the Aircraf{y Carrier 'Horet'.

¢ Fron what port did you sail?
A We sailed from San Franciscn.

Q Who tnld the aen what your nission wou.d be?
A Colonel Doolittle.

Q HawLt. Gen., Jaizes A, Dadlittla?
A Y{"'S' Sir,

% What instructions or briefins did he give you at that tine?
A We had a series »f lectures o: the diffeiont'points we werc to boab.

¢ Wore points to be bombed assigned to each plane et that tine?
A That was done a little bit later on.

Q At this time were you just told the genera.. sargets?
- YEE ? gir.

Q What; to the best of your recollection, weorc She targets assigned?
A I don't knyw, "¢ cach had our individuel torzet that we studied,

¢ What was the target eassigned to your ship?
A I really don't kmow that.

Q Was 1t a railroad yard; -uniticns depot, & war plant, etc., or were you
Just to bomb any piace you could?

A 115, we all had definite assignnents but the otlots end bo:bardier took
carc of that.

@ Wheo, agein, wes the bombardler and pilat aboare your ship?

# Cpl. Jacob D.Deshazer was poalyardiop Lt- Willien G. Farrow was pilot.
Q Were all the assigned targets nilitary objecctives?

A Yes: sir, all nilitary objrctives.

Q.Do you recell eny of the targets assigned to your ship?
A T'},E’.ir:

Q Pid you know the laigets given to any of the otker ships, such as ‘the one
pilsted by Lt., Doen F. Hallnark?
A Yo, 8ir,

Q Nid you have a seconlary tarsot?

A Yes, siry we all lLad socondasy targsts.
Q@ Do you recall whag it wael
A Ty, sir.

Q Wes it a designated military obJoctive?
A Ire, 8ir, they wore all davignated wilitary objectives.

Q Wore you given any definite instructions as to what you were to do if you
couldn*t reach ysur definlte objectives?
A Ho, sir.




Q Were you glven any additional instructions at the tine you left the
Aircraft Carrier 'Hornet!?

A The only instructions were where to go in case we couldn't nake the
island. We were to {urn back end land at Midway.

¢ Attor you had bombed the island, ynu were to go where?
4 Over 40-China and land.

Q Werc apny instructions given on the use of nmachine guns?
Fo. birﬂ Just to fire accurately.

‘ere you warned egainst strafing of civilians?

A
Q¢
A We were told not to bond the Imperial Palacef.

-ll.-ﬂ

Q Do you recall anything about firing nachine guns?
A No, sir.

Q Werec you glven any instructions about firing upon civilians?
# Yes, sir, we were told definitcly not to.

Q.According to original plans when were you to take off from the ship,
the 'Hornet!?
A It was to be the evening of the 18th Af &pril 1542,

Q When, in fact, did you actually take off?
A In the norning of April 18th, 1942 about 9 o'clock.

Q This necessiateted your flying dbout how nmany additional niles that had
not been planned,
A About 200 ailes.

Q Were the instructions changed when it becaile necessary for you to fly
farthcer than originally planned?
<+ No; sir, the same instructions held up.

Q Where in China was your plene to land?
A At Chuchow, China.

Q Do you know wherec th: plane piloted by Lt Dean E. Hallnark was to land?
A We were all to land at the sane place if we could nake it.

Q What general area in Japan was your plene to borb?

A We had osur chonice between Nagoyae and Osaki.

Q Did Lt. Dean E. Hallrerk's plane have the same instructions?
2 7o, he was to go to Tokyo.

Q In what position did your plane take off?
A We were %he last shlp, Io,i0.

Q Thore were 10 plenes ihrall and you were the 10th to !take off'?
A Yes, sir.

Q.Do you recell the take off order of the shin flown by Lt Dean E., Hallnmark?
& No, sir; I don't recall it. .

Q Was it considerably earlier than your plane!?
= He was one of the first ones-—--either fifth or sixth.

Q Wes the plane flown by Colouel Doolittle the lead ship?
4 Yes, sir.

Q "hat targets were hit by your plane?

4 Te hiv one that 1 an sure J2f. a large gesoline storage tank, I saw thet to
ud in flaaes. And verbzlly, fron Lt. William G, Farrow, I found dut that we
hit en aircraft factory.

Q¢ Lt. Willian G, Ferrow was the pilot of your plene?
A YGBQ sir.

M




Q@ Where were thesc targets you hit located?
A At agoya, the southeast corner.

& Did your plane hit any other targets?
I'otv that I know of.

L

Q To your knowledge: did vour piene hit any schools, churches, or oublic
buildings with bonbs or bulleiys?

# 172, sir, we weren't close to any public buildings. It wes =11 in the
induetlrial area, ‘

Q¢ Zow many bombs were drouped?
= Four (u)u

Q Were they all dropped ir the sane arca?
A 1. sir, the gas tank was nore toward thc outsikiris of town, just as we
arrived in the industrial area.

Q Yy dropped how nany theref?
= One (1).

Q The others were drogped where?
< Two (2) were aropped on an alreraft factory and I don't know where the

other bne hit.

- Q Which way was the aircraft factory fron the gas tenk your plenc hit?

4 Southwest. 'ie came in from the ecast and hoaded southwest.,

Q About how far wes the aircraft factory fron the gesnline tank?
A About 2 three (3) minute ride by planec.

% You were traveling how fasty
A 200 nil-s an hour,

Q Describe the course tekan to Hegoya, Japen by your plene, piloted by Lt.
Willian G, Ferrow, after you reached the vicinity of Javan?

A Wo flew over shinoda, south and a little bit west of Tokyo and then we went
aer2ighe® across Okazekl and followed the river right on to Nagoya coning
in from the southeast side.

Q& In crossing the southern part of Tagoye did ywu fly over the bey and out
the southwastern part of Fagoya?

A Yes, sir. We hit the southern part of the town ond then flew seross the
bay and then headed snuih ~nd then ecrasss to China.

Q Did you bonb the other side »f Nejyoyae after crossing the bay?

- ETJI

Were All the bords dropoed in the Fagoya area? *
Yes, sir, cxcept for the first one. It was kind of on the outside of
Nagoye. as wo approached from the southeest.

0
7
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Q.Where did you fly fron Jagoyn, Japan?
< Across Ossaxl and then south.

Q Were rny bonbs at =11 dropped after you loft Hacoga?
= No, sir,

Was any strafing at all done?
ro, sir.

D

Q Was there any s.rafing in the lagoya arcal
Y lTQj gir.

Q Ancd none thereafier?
A Fo, sir,

Q Viere nachize guns fired at all on the antire flight?
« I don't know ebout the rear ¢un., I think that was fired into the ocaan for

prectice during our flight toward Jaoen,

5




Q Verc any of the gune fired over the landf?
A 172t to my knowledge.

Q What were the results of the bonbing of the eirplane factory?
# T G«dn't sce the borbs hit the factory tut from ny talk with Lt. Wllian
G. Farrow, I learned that they ctarted fires.

Q Did you ver hear where the fourth bomb was dropped?
A Yo, sir.

Q Wag it dropped before you left Iagoya, Jevan?
A Yes, sir.

Q In vwhat arcal
A In the industrial area.

Q. Would you please qive agein the nenes of the men who were on your plane
which conducted the bombing of lagoya, Jepan described above?

A Lt Willian G, Farrow, pilot; Lt. Robert L. Hite, co-pilot; Sgt Harold A.
Spatz; rear gunner and engineer; and Cpl, Jacob D, DeShazer, bombardier;

and I was navigator.

Is that the complete crew?
Yes, sir,

O

Q Farlior we spoke of the plane in the 95th Squadron piloted by Lt Dean E.
Hellnerk with Lt, Robert J. Meder &s co-pilot, Lt. Chasc J. Nielsen as
navigator, and Sgt Fitznarice and Cpl Deeter as the other lemebers of the
crow. You stated that their destination was Tokyo. Did they get to Tokyo?

A Yes, sir, aad they borbed in the industrial earca, Thelr windshield wes

snashed by antl-alircraft fire.

Do you know what terzets they actuclly hit?
I don't recall now what they nit. They to0ld me while I was in prison with

then but I.don't rencmber.

w0

.& Did they drop all of their bombs in Tokyo?
Yes; s8ir.

Q Which areat
A I believe they hit the central part.

Q Do you know what type targets they hit?
A No, sir, I don'ti--just nilitary objectives in the industrial aroa.

Q Dicd they bo:ib any non-nilitary objectives ac churches, schools, etct
A Ko, s8ir.

& Did they ever, to your knowledgze, nention having strafed schools, public
buildings, or civilians?
A XNo, sir.

Q Did they do any gtrafingat 2ll?
A Nn, sir, I donit beliove I over heard them talk about having done any.

Q Tid they ever state that they had not done eny strefing?
Al don't recell.

¢ Whet is your sourse of infornation as to the results of the raid on Tokyo
of this 5-25, piloted by Lt. Dean E. Aalliacik?
Conversation with Lt. Deen F, “allnarck end mceaibers of the crew of his ship.

e

Where did you %alk to thent?
At Sh&?.gh&i, G..'-il -

k" t{’

» D)

Were you prisonors at¢ the Line?
A Yasg, sir, we were a2ll in one cell.

Q Which nonbers of the ship piloted by Lt. Dean E, Eallnark were in the cell

with you?
& Lt. Dean E. Hallmerk, Lt. Robert J. Meder, and Lt. Chase J. Nielsen.

o4




Q Where were Sgt. Fitznarice and Opl, Deeter--the nther two (2) nenbers of

the crew?
A They drowned at the tinme the ship cragh-landed off the coast »f China.

Q Returning to the plane of which you were a nenber of the crew, after ynu
left the area of Jepan, did you head toward China?
A Yes, sir.

Q Were you able to locate Chuchow, China, the designated landing pnint?
A We weren't sure we were over there and the weather was bad and foggy.

Q What was the visibility in air corps terns?
A Visibility was zero. It was raining hard, we coulda't see the ground.

R According to your calculaticns you were over China?
A Yes, sir,

€ Did you attenmpt to land?
& No, sir, we couldn't drop down for fear of nmounteins. Chuchow was in &

valley.

Q What did you then do?

A The pilot decided to hend west as far as we possibly could.

Q Were you to land et an airport at Chuchow, China?

A Ygs, sir,

Q The airport had no method of 'bringing you in' during the fog?
A No, sir.

i

Did you attempt to contact then by radio?
We tried bdut couldn't.

o »

Jow far west did you then head?

We kept roing west until our gas ran out, and we finally crash landed at
Yanchang, China. All members of the crow bailed nut before the ship crash-
landed, at the cornand of Lt. Willian G. Farrow.

= £

Q Did you land near onc ansther?
A No, sir, I know I didn't land near any of the others.

Q Where did you lanc?
A I landed in a rice paddy.

Q Were you injured?

A I injured ny ankle, I just scraped it and it etiffened up.
h

N

Where did the other nen land?
I believe they all landed near there and Aostly in rice paddies.

Q And the plane landed where?
A The plene landed near the side of the lake and burned and I could see flanes
in the distance,

Qo IXd you go up to the plane?

& Noe I never saw the plane again.

Q What happened after you landed?
A I was picked up while wandering around in a rice paddy.

Q Who picked gou up?

A 1 wandered around in a rice paddy and I cane ecross a small bamboo bridze
that had been dug out for a forsificalion and dirt thrown on one side. I
passed through tliere and was suipoed by a Jap santry.

Q What day and at what'tine did you crach-land?
A About 11:00 P.#., April 18th, 1942,

Q-About what tine was it when you bombed Negoyal
A I believe it was about 3:00 in the afternoon of April 18th, 1942,

[
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QG When were you :.Qturad by & Japanese? .
A I was captured around 12;0C o'clock midnight, shortly after I landed,

Q You were teken where after your capture?
A I was taken into the city.

Q«Were you teken in i:nediataly?
4 I walked into the clty fronm where I was captured.

Q What was the nane of the city?
s lTanchang; China.

Q How far was that? ,
A About a mile or two (2). I guess,

G Were you mistreated during the walk?
A o, exceopt my hands were bound pretty tight to prevent my escape.

Q.Were your hende bound in front or behind you?
A Bechind my back.

Q& What did they do to you when they ot you into town?
A They immediately tried to question ne,

¢ Were you questioncd throush an interproter?
A Yes, they had an interoreter, an enlisted man. /

Q Wore you glven anything to eat?
A They offered ne a strong drink and some sweet stuff, dbut I refused them.,

C Were you nistreated?
A Toy, I was never nistreated there.

& How long did they attept to question you?
A About an hour. They had & sort of a chief of military polce at the
headquarters and he tried to question me for an hour but I refused to talk,

Q Do you kmow who he was?
i'o, 8ir.

Could you give a physical description of him; how tall, how old. ete?
It's pretty hard to renenber.

:a-.n tee

Q Just what point do you recall?
A He was pretty tell for a Jap, I believe about five (5) feet, seven (7)
irnches and weighed about 160 pounds.

Q about how old wvas hel?
A About forty (40) years old, with gold bridge work in the front of his

nouth.

Was the gold work in his upper or lower teeth?
His upoer teeth were £old.

EF‘J"

What was his rank?
I believe he was & caypteain.

Jv L

vid the Jepanese, whon you said was a caotel:n, question you personslly or
did the seid Javenese captain qaes»io* you. through an interpreter?
A Through an intecpreter.

Jo you know the naiie of the interpreter?
«“0, sir.

e o

Q Give a physicel description >f the interpreter who qunstiﬂned you at that
time and piacel
A Ze wes about five feet, four inches; weighed about 145 pounds; wore
£-assesy spoke with an accent. There were no other distinguishifgmarks

about hia.

Whet kind of an eccent did the interpreter use?
Ze had a Japanese accent.

b
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the interpreter?
a Japanese private.

¢ .het wes the rank
A I believe he wae J

Q Was the interpreter a big, nediua, or small man physically.
A He was about five feet, four inches.

Q Did he have & limp or any other physical defect which night help to identify
the saia intervreter?
A Ny, sire, I didn't notice any.

Q Do you know where the Japanese interpreter loarned tn speak English?
A I beiieve he lecarned in Jajyan, I lknow he could read English very well
bscause he told ae he used to read Amcrican megazines.

§ Was the Jepanese interproter courteous in asking you the questions?
A Yor & while he was and when I refused to talk he started to push me around a
little. He bocanme very angry because I would not answer his gquestions. The

Jropanese interpreter then pushed me arsund,

¢ When he pushed you. how far did he push you?
A He just sort of wnolested nme. MHe didn't hurt ne at all.

A Whet kind of lenguage did the Japancse interyreter use towards you at that
tile by reason of your failure to eaaswer aquestions?
A Therz wasn't any use of profanity.

Q Whet did they do to you after they finished questioning you?
a They gave ac & cot to sleep on and I was ordered to (o to bed. It was in the

seire building where I was questioned.

¢ whet building was that?
A It snemed the building had previously been a schocl and taken over by the

JOPS.

Q Do you know what section of the town the building was in?
A Ho, sir.

G Was it & military police headquarters?
4 Yes, sir.

Q When did they brinz in the other neabers of your crew?

A When I woke up thenext nmorning, Lt. Robert L. Hyte was sleeping across the
room from me on another bed and once I saw them taeking picutres of the others
aeabers of our crew Lt Willian G. Farrow, Sgb. Harold A, Spatz and Cpl,Jacod
D, DcShazer-on the back steys.

Q On the next day were all in the crew of your ship togethor?
A.I saw then all, bui we were kept apart., Lt. Robert L, Hite was in my room.

Q Did they also pick up Lt. William G. Farrow, Sgt. Harold A, Spetz, and Cpl.
Jacob I, DoShazer the same day that you were picked up?
o YGS; sir.

Q #nd they were brought into the same building?
4 Yes, sir.

Q Did you see Lt. Dean E, Hallaark, or Lt. Chasc J. Fielsen, or Lt. Robert J.
Meder, the survivelse of the other plane, at this time?
o 1*3 9 Sir-

Q When did you sce these men for the first tinme®
4 after we got to T:ikvo, Jeuan.

Q 2id enything clse heppen at Jenohanz, China?
a They tricd to question us egaln and we refused.

C On the 19th of April 1GU27
A Yesg sir.

Q Vore you mistreated then?
A Fo,; 8ir; I can't say I wes nmistrcated then.

9
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Q Were you given fo.ancl drink and medicel care? .
“* Yes, we received nodicel care and sandwiches.

Q Were the other crew uenbers of your plane nigvrented at Nanchang?
4 HNnt that I know of,

Q Were they given food and drink also?
A I don*t know that.

Q How long did you stay at Fanchang, China?
A About a day end a helf. We stayed & full deay and left the afternonn of
the following day.

@ Yeu left then on the afternoon of the 20 April 10U427
A Yes, sir.

¢ Where did you go when vou left fanchang, China?
A Ve went to Wanking, China., I believe. We nade the trip by plano.

Q Did you 2ll go, who were inorisoned at Fa:nchen::, Chinae?
A Yes. sir, all five (5) of us fron 1y wlanc, which was part of the 3uth
Squadron.

Q To the best of your knowledge were the meabars of your crew the only Anericen
flyers iapfi-soned at Manchang, China &t that tine?
A Yes, sir,

Q Did you all o to Hanking, China on the sane plane?
4 Yes, sir,

@ Were you imptisoned in Nanking?
A Yes, sir we were put in solitery cells.

Q fow long a perisd 2f tine were you in Fanking, Chine?
A We just steyed therc overnight,

G What tine did you arrive in Nanking?
A 5:00 o'clock in the evening of 20 April 1942,

Q When did you leave Nancheng, China?
* About three (3:00) in the afternnon of the sanc day.

Q@ Were ;you given an’sthing to cat at Hanking that night?
4 I beliove they cave us & litile sonething,

Q Do yo renmenber what it wag!?
I don't renenbor.

A
Q Vere you held in a regular prison in Nanking?
A Yes. sir.

Q Eow large a roon was given to cach nant
A About elght (&) feet by four (4) feet.

Q Any windows?
4 There was one window at the back of the TONM,

Q About what size?
A About one (i) foot by one and a helf (13) feot.

G Was there ventilation in the =ooaY
A They had open bars in the frout of the cell doox.

© Was it derk or li, h%¢
& The front of the cells vere covered with burlap sacks and the blindfolds were
left on.

Q Were ysu bound?
A Yes, sir, our hands were tied in front.

Q Was there 2 bunk in the cell?
& No, sir, just a floor.
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¢ Cenent or 1:0)(19:1,
A& T belicve 1t was ¥ wooden floor.

Q Were y>u given auy straw or blankets?
& I was sivon a dap blanket,

& To lic on or covear yourself?
A I covered nyself with it.

Q Were thore any latrine facilitics?
A Thore was a sort of a hole in the floor wherc you pulled a caa from the out-

gidag.
GC. Any water?
A IIQ; sir,.

¥ O

- How long were you kept in the cell?
I iust stayed there overnight, except for the tine I was out to be questioned.

¢ How long were you there?
A Until 7:00 in the norning,

% Wers you nistreated at any tiret
* That was where I was tortured durin: aquestinning.

¢ Whet tine werc you brought out for questioning?
A About 8:50 in the evening,

Q The evening of the 20th April 19427
A Yes, sir.

Q YWere you hondecuffed and blindfoldedr
&, Yas, sir.

D iDuring:the eatire exanination?
A Toy sir, they toock the blindfolds off for a vhile.

Q What tyuoo questions did they aski
# They wantod to know where I was from, where ny telzc-0ff position was-thot was
the miain question theoy wented to kiow.

@ Did thoy questisn you through interpreters?
* Yes,thoy hed intcrureters.

Who &id the questioningT
I don't know the Jay soldier's renk,

as he an officeort
Yes, sir.

PO PO

O

D5 you know his branch of servicel?
<+ No, sir.

Q.Could you give a physicel description of him?
A1 don'$t think I could.,

Q Was he nediun build?
2 Ee wes e nediun hieght fellow adbout 45 yeers old,

% Did he wear zlasses or have any distinguishing features or characteristics?
A I don't remenber.

G Did the Jepanese officer ask you questions »r did the sald Japanese officer
as you questions through an injerpreter?
A I was oucstioned throwh an interpreter., The interpreter was a civilian.

Q Give the nene of that interpreter,
A I don't kiow his nane.

Q. Describe that civilian Japanese interpreter? _ -
AT canit give & very good description of him, He wes approxinatcly five 55)
fect four (4) inches: weilghed about 140 pounds. Thet is about all I can

tell you.

11l
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Q Describe the accQ that that interpreter had? .
A I don't recall it 8ir.

Q Do you kaow where that interpreter loarned to speak English?
A No: sir,

Q Did that civilian Japanese interpreter have any,phyaical defects that might
help to ldentify hin?
A None that I noticed/

¢ Pid that Jepensse civilian 1ntenpruter have o peculiarspeech which night

help to identify hiri¢
A No, sir, He spoke Fnglish very flucntly.

3 Do you know of any distinguishing marks or traits that the civilian Japanese
intororeter had thaet niight helpy to identify hin?
A. 10' Sir|

Q Do you reme:nber anyone else in the roomn?

A There were about four (U4) or five (5) s»oldiers. cnlisted men. But before
this tine, I was taken before a Board of officers upstairs and when 1
refused to answer their quostiojs thoy hed me put downstatrs for this
further questioning by the officer described,

Qs Do ynmu know any of the officers upstairs? Could you describe any of then

at all?y
A o sir, It would be pretty hard. I didn't see them long enough.

Q Had you bern nistreated up to the time you were dbrought. downstairs for
further ouestioniagt
# I had no nistrcataent up to theat tiue.

Q Werc you mistrented downstairs?
A Yes, when I refused to aunswer auestions,

Q What was done to you then?
A I roceived an sssrult by fists while I was hmidcuffed and blindfolded and

later they laid ne on the floHr end a fellow cane in with water and rags
and suffocatbd rie. He laid me on the flosr and ay nouth was geggel with the
racs and oy nostrils were left open for water to be poured down then.

@ How long was this continued?
A Until I decided thet I had enough and would answer questions.,

Q Abmut how long?

¥

A It lasted about 20 ainutes.

Q Did they sZop fron tine to tine?
A Yes, sir. just lcng enough to ask ne if I would talk,

Q Then they would coutinue?
A Yes, and the wvater was going down into .y lungs. It just stopoed your

breathing.,

Q Do you know who adninistered this?
A This was adninisterecd by soldiecrs, and the officer described Just previously,

looked on.

Q Could you describe the soldiers?
A Yo, I coulda't,

Q@ Who gave the comand for then to adainister this treatnent?
A This Japanese oftficer in cazrge,

Q A fow nminutes az0; you spcke about being aseulted with fists. Who adninis-

tered thatt

A, The Jap enlisted soldiers, but I couldn't describe any of then, When they
adainistered the assauli, the officer hadn't entered the roon yet and when
he entered the roon he geve then the signal to stop

Q How nany were beating youl?
A Three (3) or four (4).

12
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Q With closed fists. .

A -Yosy B81r,

Q Where dld they hit you?
“ In the face and hody.

Q Did their bdlows brenk the skin or blacken your eyes?
A Ho, sir,

Q Whet inforation were they able to get from you after they gave you the
so—-called water treatuent?

A Theoy wanted to kuow where I cane fron. After they found that out, théy let
21C Z0,

QC What infornation did you give then?
A That w2 took off fron an aircraft cerrier,

§ Were the other iien questioned and nistreated es well?
A I believe they were from whet I heard from Lt Chase J. Nielsen. He was beaten
end hung up by his thuabs, Lt. Robert J. leder was given the water treatment.

¢ Did you witness any of this?
A o,

Q Were they at the Nankins prison the sane tine you were?

A To, sir, they canc a few days later.

Q You were gone when they arrived?

# Yes, siry I received this infomation fron then at Shanchai, China when I was
in & cell with aenbers of the crew of the plane piloted by Lt. Dean E., Hell-

1

arik.

-—

Q YWere any other nesbers of your plane crew nistroated at Nankingz, China?
A When I was brought into a roon after this neetins of the board of inquiry, I
passced an opened room and fellows were standing around Cpl Jacob D. DeShezer.

de told ne later they were using pencils petween his fingers end squeezing
his knuckles.

G Do you have any other knowledge of mistreetnent of prisoners at Nanking?
A I don't reienber of any aore at this tine,

Q You syoke of leaving Fenkin:, China the 2lst of April 1942 at 7:00 A.M. Vhere
~did you oo then?
& We were flown to Tokyn, Japan.

Q When did you arrive at Tokyo? -
A Lpproxinately five (5) or six (6) oiclock that afternoon.

Q It is agprexi%atcly g 12-hour trip by air?
A About ten (10) hours,

Q Werc you given any fn-d and drink on the trip?
4 We were given sendwiches before we left in the morning.

Q Were you nistreated on this trip?
A Yo, we were not nmistreated at all on the trip.

Q What was cdone after you arrived in Tokyo?
K. We were stripued and searched acain and put in a cell in solitary confinenent,

Q Were you oound?
= %o, sir, we weren't bound,

& Were your eyes blindfalded?
A I'n., sir, they t-ok %he blinifolds off. We were alweys blindfolded during the
flizht,

Q How large a cell was it? , :
A About ten (10) feet long and five (5) fcet wide. They had flushing toilet
facilities,

{ Any 1light? X

A Yes, sir, the light was keot on at all tines.
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¢ A large 1li,:ht?
A No, it wag very din.

Q Larﬁe enough to interfere with slegping?
A Wo, sir,

Q Any windows?

A o, they had Wooden bars at the back of the cell and front of cell, It was
Jpen on both endg, +

Q Was it cold in there?
A 5, sir, They zave us plenty of blankets $o sleep on,

Q Did you have a bunk?
* ¥o, wo slept on the floor. The floor was wooden.

Q Eow long were you kept there?
A Two (2) aonths, aiproxinately,

Q What food were you given
A We arrived at night, an
next afternoon,

when you arrived at Tokyo?
d we didn't get any fond all the next day until the

¢ Fron the evening of the 2lgt of April
A YEB: sir,

1942 until noon of the 23rd April 19427
Q Were you given water?
A To, sir, no food or water,

Q And they day befsre that, what were you iven?
A Sandwiches in the norning just before we took off,

Q The norningz of the 2lst?
A YBS' gir.

Q How unany sandwiches?
A I believe it wes two (2).

& Did yrou have anything to drink?
“ I believe they cave us a cuy of tea.

Q Did you have anything to eat on the trip?
= HJ. sir.

€& Then you had nothing to eat from 7:00 o'clock on the 2lst of Aoril 1942 until
the afterncon of 23 April 19427

L That's rizht.

Q@ Who was responsible for this condition?
4 I haven't any idea.

Q Who seened to be in charge?
A The nen were dressed in civilian

clothes, I don't recall who they were and
I don't recall their features.

Q Who was in charge of the prison when you got to Tokyo?
* It was a nilitary police headquarters

Q Do you know what section of Tokyo it was?
A I believe it was right in the heart of the city.

Q Do you know the rank or anything alwut the conaanding Cfficer?
A Yo, sir, I don't recnember that,

& Do you recall hoﬁ tall he wasg?

A I didn't see hin until Just before leaving Tokyo. He had gray hair and was
around 60 years old, I believe. '

Q About how tall was het

A About five (5) feet, five (5) inches, and weighed about 180 pounds, I believe.

features, or mannerisms?
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Q Do you know his rank?
A no, I don't.

Q Were you given any change of clothing during the tine you were there?
A Mo, sir. We never tock off our clothes except for the tine we were searched.

Q@ Did you have an opportuaity
in Trokyo, Japan?

A After the questioning was throuch, this was about fifty (50) days after
we got there, I was allowed to sponge of in a peil of cold water,

to bathe during the time you were imprisoned

¢ When did the questioning begin at Tokyo, JapanT

A The questioning began the sane night that we arrived--the 23rd of April 1942,

I was kept up all night. I was returned to ny cell at six (6:00) o'clock

in the norming and teken out again at six-thirty (6:30) the same nerning
for further questioning,

Q The questioning started at what ti.e in the evening of 23 April 19427
4 Ve arrived at nilitary heedquarters at six (6:00)ZP.H.. I believe, and were

searched and put in a cell. We stayed in the cell for about ten (10) ninutes
and then we were taken out for questioning.

Q Did they aquestion you right on through until six (6:00) A.M. the

next day?
A Yes ? si Te

Q When you were fteturned to your cell at six (6:00) A.#. of 24 o€ April 1942
were you alloved to rest until 6:30 A.M. of the sane :orning?
A Yes, sir. That is 211 the rest we gote

Q Did they begin questioning you again at 6:30 A.M. of 24 April 19427
A Yes, sir, and it continued right on,

Q How long did this continue?

\

4 Tho questioning kept on about a month and e half,

Q Every cday and night?

A No, sir, after about the first three cays at Tokyo, they allowed us to
sleep regularly at night.

Q What sort of gquestions were you -asked?

A They wanted to know adout the flight preparations and where we cane fronm
again,

Q Did they want to lnow the position each non occupied in the ship?
A Yes, sir, .

Q Did they auestion you about the strafing of civilians?
A Yes,; sir.

Q Did they accuse you of thet?

A les, sir, they accused us of it.

Q Pid you deny it?
< Yes, sir, we all denied it.

Q Eow nany American fliers were there who were belng questioned at Tokyo,

Jagan at this time?

A There were eight (&) of us.

Q Who were they besides the five (5) nenbers of the crew on your plane'?
‘A Lt, Dean E. dallnark, Lt. Roocrt J. Meder, and ILt, Chase Jeo Nielsen, all

fron the sane ship of the 95th Sauadron, joired the five (5) of us fron
ny ship of the 34¢h Squadron in prison at Tokyo, Japan.

Q Werc these three (3) nembers of the 95th Squadron questioned in the same

nanner as the aen from your ship?

- 1es sir.

§ Vere you all questioned separately?
A Yes, cir. We were never allowed to speak to one another.

15 .
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Q Was there anything resenbling a court nartial which took place up to this

vize or all the time you were held in Tokyo, Jayan?
A No, sir,

Q Do you know whether any of the Anerican officers or nen were tried by any

~ triduvnal up to this tize or while you were all held in Tokyo, Japen?
“ Hone of them were to ny knowladgse.

& Werc you forced to sign any statenentsg?
A Yes, sir, All cight (8) of us were.

Q WVhen were you forced to sign g&geré?

A Upoh the compleiion 0f the questioning., I think the papers were to verify that
they had received the answers to the auestinns,

Qe Did you read the pagers yocu signed?
A Yo, sir,

Q Were they in English or Japanese?
4 They were in Snglish,

Q Zow lons was the one you signodrf
A It was just like a baok,

Q Were you tnld the contents on the pavers before Jou were told to sigm?
= X9, sir, When I askod the Japanese interoreter to let .ie rirst read the content
of the papers, he refused and srdered ne to "Sign here." The interpreter at

the saue tinme informed ne that I already knew what was in the pepers, and thet
they were enswers tn questions,

Q. What is the source of your infornation that Lt. Willian G, Farrow, Lt. Robert
L. Tite, Sgt. Harold A. Spetz, and Cpl Jacob D.Deshazer of your plane, and
Lt. Dernn B, Hallnark, Lt. Robert J. leder and Lt, Chase J. Nielsen of a plane

froa 95th Saquadron 2lso sizned papers at Tokyo Jagan when yosu were
questioned scparately?

A I sew the pajers they sicned,

Q Were they shown to you?
A o, sir, I saw then laying on the table when I signed ny payers.

Q Were ¥ou the last sne questioned?
A I wes the last one through and therefore tho last one to signm.,

Q Do rou know whether the others 0% an opporiunity to read the papers before
they sigued?

A1 don't know.

Q Were you nistreatea during this period of questioning at Tokyo, Japan?
A 1 was buffeted in {he face and body with a strap and forced o kneel in a
pelinful nosition. toes bent back and the body erect,

Q€ For how long a veriod of tine?
A Until they felt we had enou,:h,

Q For about how long.
A About an hour.

Q Were you hic in the fece and body with the hend or closed fist?

A With the hand,; and for a while the fellow used a strep on ne, Whenever I said
I had forgotten sonething, he used his belt as a persuader.

Q Was your bare back eposed?
A Yo, sir,

Q Was it in the nanuer of a cuffings around or an actuel beating?
A More of a cuffing around,

Q How were you hit with the belt?

A That was sort of & stimulant to nake me answer their questions. I was hit
across the face and choulders with it.

16
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Q Was khe belt made of leather? |
“ Yos; it was oje of those wide leathor belis that are vorn on the outside of
a uniforn, They are about four (4) inches wide,

Q Was this bpating adninistered under orders? If so. who secned to give coinand
for the beating? .

A I beliese they had it 2ll planned out beccuse they had a nan doing the
questioning, an interpreter, a ccpyrist, and a fellaow to do the rough part.

Q Were you handcuffed?
A I was tied to the chair and handcuffed and blindfolded.,

Q Can you describe any of the nen there?
A I don't know how to describe them but I cen relerber one of then pretty well.

& Which one do you remember?
A I renenbar the questioner.

Q Do you know his rank?
A He was a naster sergeant. three stars, about 28 years old, about five (5) feet,
four (4) inches tall, and weizhed about 150 pounds.

Q Did he have any distinguishing featurcs or characteristics?
A o, sir,

. Q What kind of a voice did he have? Was it peculiar?
A Yo, it wasnlt peculiar.

Q Did he have any physical defects?
A 1\?3' sir,

e

Q Do you recell the interpreter?
‘ A They had three interpreters. One was a very old nen that was a professor at
’ the University of Tdkyo., a civilian.

¥ Q.Do you know what he taught there?
# I din't recall what he teught.

Q About how tall was he?
A About five (5) feot or less, weizhed about 135 LHounds, and his teeth were very
badly decayed.

Q Did he spesk English with an acéent?
A Yes, he had a Japanese accent.

¢ Wes he fluent in his Enslish?
& No, sir; he couldn't understand Inglish very well. He didn't understand slang
expressions.

‘ QC Did he seen friandly toward you or hostila?
A Tlelther friendly or hosiile,

-
L
o

1

Q Do you renember any cther interoreters you had?
A There was a young boy about 23 years old, Ibelieve.

Q Can you describe him?
A He was a civilian about five (5) Teet, five (5) inches tall, weighed absut 1u5.
had long black hair.

b Q Any distinguishing features or physical defects?
A Yo, sir, I don't recall any.

Q Did he have any accenti
o, sir, he spoke very fluently.
| -~
' ¢ Did he understand slans?
A Yes, sir, he did.

Q Did he ever mention the fact that he had lived in the United States or had been

here.
A No, gir.

17
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Q Do you know where he learned English?
A I don't know,

Q Was he friendly or hostile?
A Neither friendly or hostiie.

Q Were you told everything that was said? That is. diad they seem to be giving yo
a complete translation of sverythingy
A No, they asked me questions throush the interpreter, that was all,

Q Were yon told these were questions for possibdle court nartial.?
A No, sir, We weren't told anything.

Q Do you recall the third interureter?

A I recell him but I cen't give & very good description. Ke wore sun zlasses
a’ll vhe tinme, light tan sun glasses. He was a civilian also, about 70 years
°ldy about five (5) feetl, six (6) inches, and weighed about 155 pounds.

Q Did he have any physical defecis or characteristics?
No, sir, none that I recall,

A
Q Was he fluent in his usc of English?
A Yes, sir, he could speak very well, but he had a Japanese accent,

¢ Did he understand sleng?
A Fairly well. g
& Do you krow where he learned cnglish?
A4 To, sir,
Q Was he hostile or friendly?
A ITaither-
Q Do you recall anyone else who was Jresent at this questioning?
A No, sir.
Q Give the nemes of the three(3) interpreters who interpreted in Tokyo?
A I never did know their nanes.
Q Which one of these interpreters ordered you to "Sign here", at the tine you
were required to sign certain pepers?
A I don't recell the interpreter who was present at the signing of the papners.
The signing of the papers took place about two {2) weeks after the questioning.
I don‘t believe that it was one of the threc (3) interpreters who originelly
interpreted in this case,
Q But there was an interpreter yresent when you were required to sign the pepers?
A IE!S; sir.
¢ Was that the internreter who ordered you to "Sign here"? :
A Yes, sir,
C Give the neme of that interpreter?
A I don't know his name,
Q How tall wes that interpreter? ﬁ
A I don't recall. =
Q Give the weight of that intersreter? 1
A I don't know. >
3
Q Was that interpreter a civilian or soldier!? f%
A I Dbelieve he was a civilian. :
Q Could that interpreter sprak Bnglish fluently?
A I don't recall that, either.
Q Pid that interureter have eny veculiar traits which night assist in identi-
fyirg hin?
A I don't recall,
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Q How many Jaganes,.aare yresenﬁ at the tine you Wt’ required to sign the
papers other than the interpreter ‘that you have just referred to?

A I believe there were five (5) other nen there,
e T

Q Give the names of the others present other thpn the name of the interpreter.
A I don t know any of their names.

Q. Were they five (5) who were present, other than the interpreter, civilians
or were they members of the Jayanese arned forces?
A They were military personnel.

Q Were the five (5) who were present, Japanese officers or Japanese enlisted

ment
A Two (2) were enlisted men and three (3) officers.

Q Describe the three (3) officers?

A I cen only recall one. He was aprroxinately five (5) feet, six (6) inches.
Had a gold bridgework in his upper front tceth. Weighed epproximately 160
pounds. He could spak English very well.

Q The five (5) that you have just referred to-- they were present at the tine
that you were required to sign the papers.

A Yes, sir.

Q What was the age of that officer?

' ‘A About 40 years old.

Q Do you know where that officer learned to speak English?
* ¥o, sir, I don't.

Q ¥ believe you said that that officer could not speak English very well?
A Thet officer was the one that auestioned Lt, Willian G. Farrow.

Q Were you present when thet officer questioned Lt William G. Farrow?
A NO' sir.

Q Did that Japanese officer, who had gold in his front teeth personally direct
you in addition to the instructions that the interpreter gave you?

A The Japanese officer who had zold in his front ujiper teeth also gave me
direct orders to sign said papers.

Q@ Are you able to desribe either one of the other two (2) Japanese officers

sresent when they were required to sign the pavers?
A Mo, sir, I can't describe them at all.

3 Describe the two (2) enlisted men who were also oresent when you were
required by the Japanese to sign the papers?
A I can't do that either, sir.

Q How many interpreters were present at the time that you were required to
sign ‘the papers?
A Only one.

Q What food was given you as the uvsuel diet during your igprisonment in Tokyo,
JavanT

A In the morning we got three (3) slices of br- ad. at noon we ot a box of
rice, and in the evering wa got a box of rice.

Q@ How large were the pieces of bread?
A The usual size of white breed.

& Any butter or jan or anything on it?
A When we got the pread we diin' t get anpthing on it. Occasionally they gave
us some Jjelly rolis,

Q About how often?
A About twice a week,

¢ The noon and evening neal consisted of what?
A Bometimas they cave us a fish with the rice. Host of the time just rice--
a box of rice.
19




Aow large was the box of rice?
I would say it was about three(3) tee cups full of rice.

%
A
Q How was the rice prepared?

A Plain beiled rice.

Q How large & fish did you get with the rice?

A Avout the size of a large sardine, about four (4) inches long.

Q Was the fish dried or fresh?
A Dried and snoked; I believe,

Q How often did you get that?
A I would say about five (5} tines a week we would get fish and rice together,

Q How about water?
A We had plenty of tea, e2ll we wanted.

Q 411 the time you were imurisoned in Tokyo, were you in the same solitary
cell described previously?

A After mbout 45 days, I believe, I was put in a cell with Lt Robert L Hite,
Lt. Robert L. Hite and I were put in a snaller cell than the one I had
previously. Cpl. Jacob D. DeShazer and Sgt Harnld A, Spatz were put toge-
ther, Lt. Wllian G. Farrcw and Lt. Chase J. Nielsen were put together, and
Lt Robert J. Meder and Lt. Dean E, Hallnark were together., There was Just
room enough in these cells for two (2) men to lie down on the floor.

Q How long were in this cell with Lt. Robert L. Hite?
A About the last fifteen (15) days.

Q What were the aeasurenents of this cell?
A About ten (10) feet by five {5) or six (6) feet.

Q Did it have the sane modern latrine facilities that you had in your solitary
cell described previously?
A YBB, Sira

Q Were you allowed to talk with Lt. Robert L, Eite?
A Ve weren't supposed to talk, but we did.

Q Tid they tell you what the punishment would be if you talked?
A No, sir.

2 Do you have any other knowledge of mistreatment of American Prisoners of War
at the time you were in Yokyo, Japant

¢ You nentioned that Lt. Dean E, Hallnark, Lt. Robert J. Meder, and Lt. Chase
Jo Nielsen all from the same ship of the 9Hth Squadron were inprisoned in
Tokyo, Japan and guestioned there the sane ti.ie that the five (5) crew meu-
bers ygf your ship from the 3hth Squadron were. Was this the first ti.ie, to
your knowledge, that these nenbers of the §Hth Squadron were imprisoned at
the sane place the same tinme as the nenebers of the crew of ysur ship.
A Yes; sir,

Q Fron then on were the eight (8) of you together and treated as & unit?
A Yes, sir.

Q When did you leave Tokyo. Japan?
A About the 20th of June. 19U2. at 12:00 olclock noon.

Q Where were ym #akan?
A We were taksn to Fhe zentrai railroad depo®in Tokyo, Japen and put on a
train for Nagasaki. Japan,

Q How long a trip was it to Yagaseki, Javan?
A It o)k severarL days.

Q Do you recall how nédny days?
A Two (2) deys and one (1) night, I believe.

20

-,




Q You arrived there about the 22nd of June 19421
A Yes, sir. ‘

Q What accomodations did you have on the trip?

A We slupt in the regular train seats. We were handcuffed and manacled around
the ankles, too. We had leg cuffs on for about a month while we were in
Tokyo. Japan.

R Were your ankles cuffed together or to an object?
A Cuffed together.

Q Did all eight (8) of you travel on the day coach?
K Yes, sir,

Q Were you nistreated during the trip?
A No, sir,

Q Pid you have any food?
A YGB: sir..

Q What happened after you reached Nagasaki, Japan?
A We stayed at Nagaseki, Japan overnight and then sailed for Shanghai, China.

Q Did you leave Nagasaki about the 23 June 1942 then?
“* Yes, sgir.

Q What accommodations did you have the night you spent in Nagasakl, Japan?
A Very poor, we all slept on the floor in one roon, Just barecly room to get
eight (8) of us in there,

Q Were you nmistreated any further?
A Wo, sir, not at all.

Q How long a boat trip was it to Shanghai, Chinal
A I believe it was around two (2) nights and we arrived at about 5:00 o'clock
the next day. About three (3) days altogether.

Q About the 26 June 1942t
4 YOB' sir,

Q Were you mistreated on this trip?
A 1‘T0; gir,

Q What sleeping accommodations did y~u have on this trip to Shanghai, China?
A We slept on a straw mat on the floor.

Q 411 of you together?
A Yes, sir.

Q What boat or ship were you transported on?
A It was a passenger ship., The Shanghai iMaru (phonetic) was the name of 1it.

Q Were thers other passengers on the shin?
A Yeg, sir,

Q Were you held up to ridicule or contenpt before the other passengers?
A We were kept epart from the other rassengers in a room set aside.

¢ Did you have an opportunity to see the other passengers?
A WMo, sir, wa were kept zuarded in thls roon.

Q Fad you had any chauge ofCiothing, undaerwear, etc., since your capture the
night of 18 April 19427
A T, sir.

Q Froa the time of your capture until you reached Shanghai, had you had an
opportunity to bathe except for the sponge bath in Tokyo, Jepan?
A I;IJ' Bir: '

Q Were you bothered with lice or insects?
A Yes, sir, we had lice from the day we were capturad.
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Q Were you given any powder?
A We were given sone nedicine in Tokyo, Japen.

‘Q Were any of the men ill in Tokys, Japan?
Lt, Robert J. Meder was ill there.

Q Was he given nedical care thore?
A Yes.

Q What was the nattér with hin?
A It was believed that he had an attack of appendicitis, but he got over it.

Q When you got to Shenghai, China, where were you taken?
A To a place called the Bridge House.

Q How long were you imprisoned there?
A 70 deys.

Q Where is the Bridge House located?
A Right in the heart of Shanghai, China.

Q Is it an old prison?
A Yo, it was like an spartment hotel and the basement was convertWd into cells.

Q Wero you mistreated there?
A Living conditions were very poor. ‘

Q What were the living conditions there?
A We were put in a large cell when we first arrived there and there were so

nany in the cell that we had to sleep in shifts.

Q There were how many of you in the ccll?
* About thirty-three (33) when we first arrived.

¥ Who were the other prisonecrs?
A Chinese prisoners, civilian women and men, all in the sane cell using the

sarie latrine,

Q Were all eight (8) of you American Prisoners of War together?
A Yesy sir, :

Q How large & cell was it7
A About twelve (12) feet by thirty (30) feet.

Q Was thore roon for all of you to lie down at one tine?
= o y 8ir,

Q Could yoﬁ all sit at one tiae?
% YE‘B' sir,

Q How did you arrenge the sleeping under such crowded conditions?

A The eight (8) of us stayed up while the Chinese sleot, then we awekened then
and we slept. That just happencd one (1) or (two (2} nights, and then the
Chinese were separated from us and given cells by themselves.

Q Was there anple ventilation in the cell?
A Yes, sir, it was open on two (2) sides with wocden bars &t the end.

Q Where did you sleen?
A We slept on a raised platform of wood.

Q Was there light in the cell?
A Thoy didn't leave the lights on.

Q¢ Were you handcuffed or bdlindfolded while imprisoned there?
# Mo, sir. Cur handcuffs were removed when we reached the Bridge House.

Q Wera you botherad by lice?
A YEH' Gir!
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Q Were you given any powder? .

A None at all. They had rats there and we used to have to stay on guard for then.
They weuld come right up and crawl on us while we were sleeping. They would
nibble on the crumbs of rice in the cracks and in the corners of the floor,

Q Was a conmplaint lodged with the Japenese authorities?
A Yes,we did complain.

Q What answer were you given?
A I don't recall.

Q Did they do anything about it!
A They allowed us to clean it up a little bit.

Q What food were you given?

A We were given a cup of soupy rice at first., This lasted for about three (3)
days and then we were told that some Shanghai policemen' would send in food
for us, one (1) nmeal a day, and that just about sufficed us.

Y Who sent in the food?
A They allowed civilians to send in food for us.

Q Did the Japanese themselves give you eny food?
A We got a cup of soupy rice in the morning and about one-~third (1/3) of a loaf
of bread for each of the other two (2) meals,

Q Were you given all the water you wanted?
“ No, eir, that was one place we didn't get all the water we wanted/

Q How much did you get?
A It varied. We would get a little mip now and then at neal tine,

Q What latrine facilities were provided?
A Very pBor. There was & sort of a conmode affair that was never emptied and
later on we got a ducket and they emptied that every day after Lt. Dean E.
Hallnark got sick. | e

Q Did Lt. Doan E. Hallnark become sick while you' were there?
A Yes, sir.

Q Was he given any medical treatnent?
A Yes, sir.

Q Do you know what was the metter with hinm?
A Dysentery. ' | }

Q Were you further mistreated there? ' \
A I wouldn't say we were tortured or anything.

Q Were you questioned at allf
A HO' sir.

Q Were any of the other men questioned?
A I don't believe they were.

Q Was there anything that night have been a court nartial or a legal proceedings
that was held there?
A None at all,

Q Do you know anyone who was in charge of Bridge Housef
A The fellow in charge was a Mr. ¥icono (phonetic). He was Japanese.

Q Was he a civilian or military?
A He was a nilitary police.

Q Do you know what rank he was!
A A lieutenant.
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Q About how old was hel _
A He wes about 46 years old, about five (5) feet, five (5) inhches %all,
weighed about 165 pounds,

Q Did he have any physical disabilities?
A He had gold bridgework in his mouth.

Q Do you racell whether the gold work was in his lower or upper teeth!?
A I believe it was the upper,

Q Did he speak English at all?
A Broxen English.

Q Do you know where he learned English?
- HO] sir.

8 Do you know where he came fronm?
Ih' sir.

-

Q Is there anyone else you recall at Bridge Housel
A No, sir.

Q Where did you go when you left Bridge Housel
A We were saken by truck to the Civic Center in Shanghai, China,

Q Which swection of town?
A The eastern section.

Q Were all eight (8) of you American flyers taken?
s Seven (7) of us were taken.

Q Who was aot taken?
A Lt, Dean E, EFallnark was left behind,

Q What was the reason?
A Sickness, he had dysentery

Q Wes he with you in the cell or was he in a hospital at Bridge House?
A He wac in the cell with us at Bridge House.

Q Was he brought to the Civic Center later?
A Yes, sir.

Q What was the approximate date of your transfer from the 3ridge House
to the Civic Center?
& Avout Aust 27, 1942, I think,

Q How soon efter you got over there did Lt. Dean E. Hellmark join you?
A I believe it was two (2) nmonths from the day we were transferred that Lt. Dean

E. Hallnaerk arrived at Civic Center, sometime in October 1942. He arrived the ¢

day before the second trial.

Q Did he have any other disease beside dysentery?
# I think just dysentery.

Q What kind of medical care did he receive at Bridge Housel?
A He received good nedical treatnent — as soon as he passed out, then the doctors
arrived and took care of hin in the cell,

Q At any time was he removed to a hospitel bed?
A NOg sir,

Q Was he given clean linens or ¢’ean clothing?
4 No, he had the =ane.clovhing,

Q Was he given a nursal
A Just to administer injections when he needed then.

Q How often did the doctor see hinm?
A About once a day, I believe.
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How ofton did the nurse see hin?
A The sane tine as the doctor did: The nurse was only present when the doctor

Callo.

Q Were the rest of the men given any instructions on how to preveni dysentexry?
A No, we all had a touch of it. Lt. Robert J. Meder was sick, too.

Q Zow long a period of tine were you interned in the Civic Center in Shanghail?
A Approxinately eight (8) months. We were there until April 18, 1943,

Q What housing accormodations did you have at Civic Center?
A Until Decenber 1lst, 1942, we were locked up in solitary confinement. After
that we were put together in a cell.

¢ When you were in solitary, how large a cell did you havel?
A Abvout twelve (12) feet by sixteen (16) feat.

Q Was there ample light?
A Yes, sir, there were windows in there, and plenty of ventilation.

Q Did you have laetrine facilities?
A Yes; sir.

Q Did you have a bunk?
A There was no bunk, we layed on the floor on a straw bed.

Q Did you have blankets?
A Yes, sir.

Q Were you handcuffed or bound?
A :HO; sir.

Q Were you troudled by lice at this time?
Jo, sir, we had no trouble with lice,

A

Q Were you given clcan bedding?
A Yo, we just had somec blankets,
<

Were you given & change of personal clothing?
a No, sir.

Q Did you still have on the same clothing that you had at the time you were

captured?
A Yes, sir. 3ut they let us buy swamer shirts and a pair of underwear before

the first trial--the last of August 1942,

& You were at the Civic Center then, but do you know whether Lt. Dean E,
Hallnark was allowed to buy clean clothes at the Bridge House tefore the

triel ai the Civic Center?
“ I doa't know.

Q Were you allowed to bathe?
A Yes, sir, we bathed twice a week there,

Q What sort of facilities did they have for bathing?
A They had a wooden tub, and we took our baths after the rest of the prisoners

took theirs.

Q Were you ellowed clean water'
A YBB’ sir. '

Q What food did you have?! Wha% vas the average mess for & dey?
A For the average Lreakfast ve woula get rice or soup; either turnip or onion
soup. We would getv atcut a tea cup of sSouDoe

Q Thick or thin?
# Thin
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Q How rmuch rice?
A About two and one~half (2&) tea cups full.

Q How about lunch?
A That was usually two and one~half (2}) tea cups full of rice, a fish, and some
kind of a vegetable, usually a green,

Q How about the evening meal? |
A They varied. We would get the usual anount of rice and usually we would get
neat or fish,

Q How much neat or fish?
A A snall fish about five (5) inches long.

Q Just one (1)?
A YGB’ 8ivs

Q How rmuch neat would you zet? -

A It wes diced neat, beef usually, and occasionally we got pork fat.
-,

A

Zow about drinking water?
Te weren't allowed to drink the water because it wasn{t £00de Ve had a cup
of tea with our neals.

Q Were you given any between neals?
A When we first arrived, we ot tea at 10:00 and 3:00 o'clock.

Q Do you know how nuch weight you lost durin,; the time you were in Civic Center?
4 NO' sir.

Q Did you 1ose weight during the 70 days you were inprigoned at the Bridge House
in Shanghai, China?
A Yesy sir, that is vhere we lost most of our weight,

Q Do you know how rmch?
A I think I lost about Y0 pounds at the Bridge House.

Q Was thet the average loss of weight!?

A I believe Lt., Dean E. Halluark lost more that that and Lt. Robert J. Mader,
tooe I would say Lt. Dean R Hallmark lost alnost 60 pounds and Lt. Robert J.
Meder lost about 45,

Q Did they lose additionsl weight when you got to Civic Center?
A& Wo, sir; I think they started to zain weight there.

W Were the floors cloan at Civie Center?
A Yes, sir, We swept our own floors and cleancd out every morningj

Q Was there an absence of rats and bugs?
A Yes, sir.

Q ¥erc the walls cleani
A Yes, sir. They had cement walls. and a wooden floor.

Q Who was resuonsidble for housing and food conditions at Civic Center?
A Mr. Tatuuka (phonetic).

Q Was he & civilian?®
A No, he was & lieutenant.

Q Can you describe him physically?

* He was slim, rather ta)l for o Jzpk ebout five (5) feat, eight (8) inches,
I believe, weighed avuvut 150 pouausy and was aboui HC years o0ld. His hair
had started turning goay.

Q Pid he have any physical defecta or any distinguishing characteristics?
A No, sir, none at all,
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Q Were you mistreated at the tine you were in Civic Center?
A No, sir, I never was nistreated there.

Q Were any of the other American prisoners of War mistreated?
A Not that I know of,

Q Did they have anything at Civic Center in Shanghai that might have been a

court nartial or legal proceedings?
A Yes, sir, that is where we were given our sentences.

Q Were you tried prior to the sentencer?
A We had a court nartial and stood before then, and they talked in Japanese
and we couldn't understand it. Then we were disnissed and two (2) months

later we were glven our s2antence of life imprisonment.

Q Approxinately what date did the court martial first neet?
A At the end of August 19u2, |

Q Were you all tried at once?
A Yes, sir, we all had the court martial at the sane tinme.

Q Was Lt. Dean E, Hallmark there?
A Yes, sir, he was laid out on a stretcher on the floor.

Q Was he brought fron Bridge House to Civic Center?
A YEE. sir.

g What was his physical condition at that tiae?
A He was very wedk, He couldnit walk and was carried &n on a stretcher.

Q Was he attended by a doctor?
A NO; sir.

Q Was he attended by a nurse?
A Vo, no nedical nen at all,

Q Did eny of you men get an opportunity to speak to him?
A HO, sir.

Q Did you attempt to sprek to hial
A No, sir, it was all very nilitary.

¢ Did Lt. Dean E, Hallmark act, by his eyes or facial expression as though
he knew or recognized any of you?
o NO, sir,

Q Were you able to hear him give his name and rank?
A Fe didn't talk at all,

Q Did the rest of you talk?
A We have our nane,

& How did the Jap judges know his nane and rank?
A The interpreter gave it.

Q Did Lt. Dean E., Hallmark appear to be in his right mind when they brought
hin in on the stretcher?
A I don't know,.

Q Did Lt. Dean E. Eallmark appcar to have all his normal senses?
# 1 don't believe hLe did.

Q ¥hat eveidence do you have of the fact that he didn't have all his
faculties?

A At the Bridge House when he was laying in the cell he was given orders
not to stand up by hinself and not to drink water but to drink a preparation
of apple cider, but he craved water and would stand up and go to the latrine

hinself,
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Q What was the reason for this treatment?
A It was believed cider would give nmore strength than water or tea and that
it was easler to digest.

Q What is your source of information that he was given apple cider in Bridge
House}

A I saw the cider. This was before the rest of us were transferred to the
Civic Canter.

Q Do you have any information or knowledge as to how he was treated just after
the first trial?
& None at all. I never saw hin again.

Q What did they do with Lt. Dean E. Hallmark after the trial?
A They took hin back to the Bridge House in e truck according to a Portuguese
Jap prisoner who spoke English.

Q What took place at the time of the trial?

A We came in, stood at attention, faced the judges and were asked to step up
one at a tinec. Lt. Dean E, Hallnark, however, was on & stretcher on the
floor. The Japs spoke in Japanese and I don't know what they said. We had
an interpreter but they just had us give our name and rank to hin,

Q 2id the interpreter make any attenpt to interpret the proceedings to you?
A No, sir, it was very short.

Q About how longdid it taket?
A It was ell over in about three (3) to five (5) minutes. We just narched in,
stepped up one at a time and that was all.

Q Were you told that this was a court nmartial, or what you were doing there?
A No, sir, we weren't told a thing. The whole thing consisted of asking us
our names.

Q Did you have an opportunity to say anything but your name?
A 1‘T0| sir.

¢ Iid you have an opportunity to be represented by counsel?
s HO| sir,

Q, At that tim did they confront you with pavcers you had signed at Tokyo, Japan?
A I‘Tﬂl Bir-

Q To your knowledge, was any evidence against you present at this tribunal?
A No, sir,

Q Was any sentence against you read at this trial?
A NO. sir,

Q Eow many men were sitting on the court nartial?
A Seven (7).

Q Were they military or civilian personnel?
A Military.

Q Eow did you know this was a court martial?

A I don't know for certain, dbut it was fixed up with judges stand and they were
seated there in unifom,

Q Did they have a reporter  present?

A HO| sir,

Q Do you know the rank of the officer who seened to Be the officer in charge
of the court nartisa.? .

A Yo, sir,

¢ Could you describe him at all?

A No, sir.
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Q Could you describe or tell anything about any of the members of the court
nartial board?
A To ? sire

Q Could ycu describe the interpretert?

A Yeos, sir. He was about five (5) feet, two (2) inches tall, spoke very good
Fnglish, weighed about 120 pounds and I belleve Le was around 25 years old.
Ee was a nilitary Pollce Lieutenant.

Q Did 2ne have any physical defects or characteristics?
A No, sir,

Q Did he spcak English with an accent?
A Yonc at all. He spoke very good English.

Q Did he understand slang?
A We had no accasion to use slang.

‘l Q Do you know where he learned English?
) A No, sir.

Q Did you ever see him again? :
A He returned at the second trial to act as interpreter again.

Q Can you describe anyona else who was officially connegted with this court

nmartial?
A Yo, sir, I canlt.

Q After the trial, where were you sent?
A We were taken bvack to our cells.

Q Were you still in solitary cells?
A Yes 1 gir.

Q What was the next step in these proceedings?
¥ A Absut a week after this first trisl at Civic Center, Shanghai, China, we were
taken out of our mells at Civic Center and brought into an adjoining building
and asked the same questions we had been asked at Tokyo, Japan before we were
forced to sign the statements therc. It was at this time that in Sgt Harold A.
Spatz's testimony they said that “~ admitted machine-gunning civilian populatie:.
on. Spatz's denied ever having .-ddmitted that.

Q What agein wes the date of the first trial at Civic Center, Shanghai, China?
A Some tine during the last of August 1942.

Q Do you have any reason to believe that these statements you were forced to
sign at Tokyo, Japan were introduced in the trial at Civic Center, Shanghail,
Chinaf

A Yes, sir, I belisve they were because these statenents seemed to be the bagis
of the guestioning at Civic Center about one (1) week after the first trial,

¢ Were all eight (8) of yosu drought in for this questioning?
A Wo, sir,; Just seven (7) of us,

Q Where was the eighth Anerican flier who was being held prisoner?
A Lt. Dean B. Hallmark was back at the Bridge House, Shanghai, China,l believe.

Q At this questioning did they read your statements to you?
A Yo, sir, they just brought up certain evidence against us.

' § Did they read it from your statenents signed at ‘Tokyo, Japan or paraphrase
| the signed statements!
'_ A Paraphrased it.

| Q Who did the paraphrasing?
. A This some interpreter from the military police, the one who interpreted at
. the two (2) trials.
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Q Did he say, "This is what you men have conmitted", or something to that effect?
A Yes,; sir, and he Just picked out bits of testirony,

gﬁﬁhat crimes did he attribute to you?
A HOHB at B-ll-

Q¢ What crines did he attribute to Lt. Williﬂm G, Farrow?
A None that I can think of.

Q Were any other crines attributed to any of the nen with the exception of the
nachine-gunning ettributed to Sgt. Harold A. Spatz?
A The crine that was held against us was the bombing of civilians,

Q Did you men deny it?
A Yes,we dendied it.

Q What was said when you denied it.
A Wothing at all.

QG Were the judges present?
A There was one ig judge present that sat in the court room/

Q Was he the presiding judge at the court?
A Yo ’ 8ir.

G Did he clain thet Sgt. Harold A. Spatz had admitted to mechine-gunning
civilians?
A That is what he claiaed, yes.

Q Did Sgt. Spatz deny it?
A Yes, he denied it.

Q What did the interpreter say then?
A I don't recall,

Q You have mentioned & second trial a few tines. When and were did that take
place?

A It also took place in the Civic Center, Shanghai, China. To the best of my
knowledge it was about two (2) months after the first trial at Oivic Center,

¢ What was the month end date to the best of your knowledge?
A The latter part of October 1S42.

Q Were al1 of you present at the second court tried at Cilvic Center?
A There were only five (5) of us brought in the second time.

Q Who were the flvel(5)?
A Lt, Chase J., Nielsen, Lt, Robert J. Meder, Lt. Robert L. Hite, Cpl Jacodb D.
DeShazer and nyself,

¢ Did you know where Lt. William G. Farrow, Lt. Dean E. Hallmark, and Sgt. Harold
~ A. Spatz were at this tine? |
& No. sir, I don's

Q Will you describe what happened at this second trial?
A We stood before the judges as before and they gave us our sentence and that
waes all there was to it. '

Q Were the sane judges presunt?
A Yo, sir, there vwere a few differ«nt ones.

Q Were the majority of the judges the sane?
A Yes; sir.

Q Did you have the sume interpreter?
A Yes, sir,
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¢ Were you told the sentence was about to be presented?
A YGS. sir,

G Were you given an opportunity to spesk?
A No, sir,.

Q Did any of the men request an opportunity to speak?
A Wo, sir.

Q Were you given an ooportunity to be represented by legal counsel?
A Yo sir.

Q Were you given any opportunity to offer any evidence at all?
A Yo sir.

Q Was any evidence presented to the court at this tine?
“A No, sir.,

Q How long did this proceedings take?
A Five (5) minutes.

Q Were you asked to give your nane and rank at this proceedings, too?
2 o, sir, we didn't have to give it at this second triel. They just passed

sentence on usSe

Q Was the sentence given in Japanesef?
A Fo, in English, with the benefit of the interpreter.

Q What was the sentence as interpreted to you?
A That we had been spared by the Enperor of Japan and instead of execution we
would zget life ivprisonnent with special treatient.

¢ Did they tell y»u what this special treatment would invdlvel
A }.TO. sir.

Q@ Was there anything else said at this trial?®
A I'T"). slir.

Q Were you ever, at any time or place, given an ovgortunity to testify before
the judges in your own behalf?
A No, sir.

Q When you went before the Judzes at the tine of the opening of the second
trial, did you know where you were ~oing?
A No, sir.

@.When did you know you were going to be tried a second tine?
A We didn't. We found out that we night be tried from one of the fellow
prisoners that could speak English.,

¢ Then you didfi*t know you were going to be tried the second tine until you .
were actually before the judges?
A That is right, sir.

Q Did they ever give you a triel where you introduced evidence to anyone in
your behalf?
A No, sir.

Q Were you ever given an opporfunity to consuli logal counsel?l
A No,; sir.

Q Did you find out at this t;ua waet had haouencd to Lt., Dean E. Hallnark,
Lt. Willian G. Ferrow, and Sgi. Harold A. Spatz?

A No, sir. Sgt- Harold 4, Spavy and L. Wllian G. Farrow had been taken out
of their cells, I believe, a day before this second trial.
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Q Did you see Sgt. Harold A. Spatz and Lti Wllian G. Farrow afiter that day?
A Yo, 8ire I never saw Lt. Dean E, Hallnark after the time of the first trial.

Q Were you ever inforned as to what their sentence had been?
A No; sir. the Japs kept it a secret.

Q Do you know whether Lt. Wlliam G. Farrow, Lt. Dean E, Hallmark and Sgt. Harold
A. Spatz had a second trialfd
A H.‘j 9 sir.

Q Do you know when sentence was passed on then?
A No, sir.

& After this second trial were the five (5) of you returned to solitary or put
in one cell? ‘
A Ve werc returned to snlitary confinement.

Q Foer how long & periond?
A Until the first part of December 1342. Then we were transferred into a larger
cell and the five (5) of us were put together.

Q When did you first hear of the death of Lt. Dean E, Hallaark, Lt. Willian G.
Farrow and Sgt. Harold A. Spatz?

A We never did learn of their death, Jjust their disappearance. Ve never knew
wvhat really had happened to then.

Q When did you find out for the first time what had hepoened to them?
A Well, I haven't glven up hope yet.

Q IMd you or any of the five (5) men with you ever see Lt, Wlliam G. Farrow,
ar Sgt Harold «. Spetz after they were taken out of the Civic Center in
Shanghai, China the day before your second trial,

A No, sir, |

Q had you seem then since the time of the first trial?
A I saw Sgt. Earold A, Spatz and Lt, William G. ®Brrow, but not Lt. Dean E,
Hallnmark,

Q Where was Lt. Dean E. Hellnark to the best of your knowledge?
A I found out he had bean teken back to the Bridge House in hanghai, China
after the first trial.

Q What was the source of your information?
A Another ogrisoner:.,

Q An Anerican prisoner?
A Mo, sir, a Portuguese Jay.

Q Where did you see Lt. Wllian G. Farrow and Sgt. Harold A. Spatz after the
first trial?®

A In the morning when we would go out to wash end during the exercise period
avout ten (10:00) 5r ten thirty (10:30) every morning.

Q ILd you exercise Jjust once a day?
A YG‘B] sir.

Q Did you all exercise at the sane tine?
A Yes, sir,

Q Weas the first morning you knew they were absent the day before the second
trial? ‘
A Yes, sir.,

Q Werc you told they were trancfarred elsewherel

A We weren't allowed to o out and exercise the day after they left. They
probably didh*% want us to realize they had been noved.
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¢ Did any guard or agintarpreter ever mention Lt, '&iam G. Farrow, Lt. Dean
E. hallnark and Sgt. Harold A. Spatz to you after that day?

A Ho. ThicPorcuguese prisoner $old ne that Lt. Dean E. Hallmark arrived at the
@vic Cunter the day before Lt, Wilian G. Farrow and Sgt. Harold A. Spatz
disappeared, *

¢ 4&dd this sane prisoner have any knowledge about the disappearance of Lt. Dean
E Hellrark, Lte Wllien G, Farrow, and Sgt. Harold A, Spatz?
A No, nir,

Q Was he the one you nentisned previously as having told you that Lt. Dean E,
Hallnaerk was taken back to the Bridge House in Shanghai, China after the
first trial at the QGvic Center in Shanchai, China?

A YBS, sir.

Q Give the nane of the Portuguese who was a prisoner of the Jouanese?
A Caesar Dos Remedios, I believe that is the correct vay to spell his nane.

Q Weas thePortuguese a civilian or soldier?
A He was a civilian,

Q Describe thatsPortuguese civilian who was a Japenese Prisoner?
A Ze weighed about 165 pounds; about five (5) feet, six (6) inches; had an
cxtra large head— that was the distinguishing characteristic about him.

QC Did the Portuguese civilian have any other traits which might assist in
identifying him?

Q Zow was the Portuguese civilian dressed?
A In prisoner's clothing.

Q Did the Portuguese civilian inform you what his occupation was?
A He seid he had been & bookkeeper.

& Did the Portuguese civilien inforn you under what conditions he was captured
by the Japanese?
i HO, sir.,

Q Oould the Portuguwese cvivilian speak English fluently?
A Ygs, sir. He could speak Chinese , t00.

Q Did the Portuguese civilian inform you what he was doing when the Japanese
captured hin?
A No, he never did tell us that.

G Did the Portuguese civilian tell you where the Japenese captured hin?
< At Sha:"ghai.

Q Did the Portuguese civilian inform you where ho learngd to speak English?
# No, sir; he never did tell ne.

Q What became of the Portuguese civilian who was so taken prisoner by the
Jepanese? |

A I learned later that he was nade a trustee at the prison at Shanghai. He
acted as an interpreter and trustee at the prison,

Q Under what circumstences did the Portuguese civilian inforn you that Lt. Dean
E, Hellaark had been taken back to the Jri ige Fouse, in Shanghai, China?

A When we would g0 out to take a bath he acted as an interpreter for the guard.
While ve were bathing he would anaver our questions,

Q Did you usk the Portuguess civ'?lan what had becene of Lt. Dean E, Hallnark?
A Yes, sir, He used to slip notes into Lt, Willian G, Farrow

Q Describe the voice of the Portugucse civilian that you have Just described?
A It was very nild. :
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Q After your Becond‘!!ial. or after their disappeara!!!. did you ever hear
again of or from Lt. Dean E. Hallnark, Lt., Wllian G, Farrow, and Sgt.
Harold A, Gpatz?

A No, sir, we never heard again.

Q Were you brought before anything which might have teen a court nmartial or a
legal proceeding of any kind after this second trial at Civic Center in
changhai, Chinal

A No, sir.

Q Were any of the others?
A No, sir, not to my knowledge.

Q The total proceedings to which you were subnitted at any time then was the
first short trial at the Civic Center in the latter part of August 1942,
the paraphrasing at Civic Center a w Ek later of the papers signed by you
at Tokyo, Japan, and the second trial the latter part of October 1942 at the
Civic Center at which Lt. Chase J. Nielsen, Lt. Robert J. Meder, Lt. Robert
L. Hite, ' Cpl, Jacob D, Debhazer and you were sentenced?

A That {s correct, sir.

Q Did you sign any other legal papers besides thos you were ordered to sign at
Tokyo, Japan after the questioning there?

A Yo, sir,

Q Did any of the other seven (7) flyers?
A Not that I know of,

Q Were you nistreated at Civic Center, Shanghei, China?
A Yo, sir.

Q You spoke of leaving Civic Center on the 18th of April 1943, Where did you
go then?
A We went to Nankingz, China,

Q How did you make the trip?
4{ 3y plane.

Q How of you went?
A Five (5; of us. Lt. Chase J., Nielsen, Lt. Robert J. Meder, Lt. Robert L. Hite,
Cpl. Jacob D, DeShazer and myself,

Q To your knowledge did Lt. Dean E. Hallmark ever arrive at this prieon in
Nanking, Chinat?
A NO, sir,

Q Did Sgt. Harold A, Spatz or Lt. Willian G, Farrow ever arrive there to your
knowledge?
A They never did.

Q How long were you in prison at Nanking, China?
A Two (2) years and three (3) months. I believe from April 1943 to June 195,

Q Does the name Kingwhan prison mean anything to you?
A No, sir.

Q Do you know the name of the prison in Nanking China?
A Yo ’ sir.

Q Would you know it if you heard iiT
A No, sir, they kept thet secrei.

Q Were you there at the time of your liberationt?
A HO; gir.

Q¢ Where were you then? .
A I was taken Dy rail to Peiping, China and put in prison there, and liberated
fron there about Auzust 26, 19u5,
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Q How nany were there when you arrived at Nanking, China?
A Five (5) of us.

Q How nmanv were there when you arrived at Peiping, China about two (2) years
and throe (3) months later?
A There were four (U4).

Q Which one was missing?
A Lt. Robert J. Meder, He died in prison in Nanking, China.

Q Do you know the approximate date of his deatht?
A Deceumber 1, 1944,

Q Do you know the cjuse of his death?
A Dysentery, beri beri,

Q Was he given nedical care?
A I can't say that he got very nuch,

Q Were you in the same cell with Lt, Robert J. Meder?
A 1lo, sir, we were in solitary confinement.

Q When did you learn of Lt. Robert J. Meder's illness?
A He was 111 for seventy (70) days before he died.

Q Was he in the same cell at Nenking, China for the whole seventy (70) days?
A Yes, sir.

Q Do you have any knowledge as to how much nedical treatment was given to hint?
A Very little was given to him, A medical orderly came around with pills,
approxinately every three (3) days.

Q@ What is the source of your information as to the nedical care that he received?
A You could hear the cell dcors open, and the medical orderly would stop at our
cells when he came bYy.

Q Did the men talk back and forth?
A Mo, sir.

Q@ Did you have tapping signals?
A Yes, sir.

Q Were you able to talk to Lt. Robert J. Heder?
A Ho, sir, Lt. Chase J, Nielsen could talk to Lt. Robert J. Meder and I could
talk to Lt. Chase J. Nielsen. +nd Lt, Robert J. Meder told Lt. Chase J. Nielsen

that he wasn!t being =iven nedical care,

Q Did Lt. Robert J. Meder continue to exercise with the rest of you?
A Yes; sir. He even exercised the last day—-the dey of his death.

Q Did Lt. Robert J. Meder go out to exercise of his own free will or was he
forced to exercisel
A No, he went out od his own free will.

-

Q You said that Lt. Robert J. Meder even went out and took exercises on the
day he died. Did Lt. Robert J. Meder go out and teke this exercise on the day
he died of his own free will or was he forced to go out on the last day?

A He wasn't forced at all. He went out of his owa free will,

Q Described Lt. Robert J. Meder's prysical condition as you remember when he
went out and took exercise on th:2 day that he died.

A I would say that he was axtrenuly thin, He was very weak but Lt. Robert J.
Meder would not adnit it.

Q What exercise did Lt, Robert J. Meder take that day?
A Just light exercise. Arm exercises and body bending exercises.
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Q Id Lt. Robert,. Meder take all the exercises ﬁzt the rest of you took |
that day? ;
A No, sir. We used to run around for about five (5) or ten (10) minutes,
but Lt. Robert J. Meder would stand over in the corner of the yard and do
armn exercises.

Q Which was the most strenuous exercise-—~running around or taking arm
exercises?
A I believe' the running around.

*

¢
'
A

G Yhen did you learn of his death?
A At aspproxinately 4:30 P.M, the day that he died.

! Q Do you know the approximate time of his death?
, A Between two (2:033 and four (4:00) o'clock P.li.

Q Who inforned you of the death of Lt. Robert J. Meder!.
A I happened to be out serving neels and when he didn't answer when I passed
: his meal in, the guard opencd the door and there was no response fron
Lt. Robert J. Meder, and that was when we found out he was cead. We saw the
body two (2) days later.

Q Were you allowed to attend the funeral?
A No, sir, it was a cremation

Q Were you allowed to see the body?
A Yes, sir.

Q Were there any nilitary rites performed?
A NO; sir.

Q Do you know where his ashes are buried?
A When I left Nanking I lost all track of his ashes. They had.kapt them in a
cell until the time I noved to Peiping, China.

Q In his own eell?
A Mo, sir, in a second cell, across the hell from nine.

Q What were they kept in?
A In a jar end the jar was kept in a card board box tied with string.

Q Did your men ask to teke the ashes of Lt. Robert J, Meder with them when you
were all transferred to Peiping, China?
A Yes, sir. | !

Q What answer was given?
A Yo answer at all. They just lgnored us.

i

|

\

¢ Who informed you that the jar contained ashes of Lt. Robert J. Meder's |
body? ‘

A One of the sergeants of the prison attended the cremation and told us. - ~ |

Q Was he a Japanese puard?
A Yes, sir, |

Q Do you recall his name? .
A Yemi Ogaswan (phonetic¥ was-his nane. :

& Did he speak English?
A Not very well but enough to ccnvey the nessege to us.

)
Q Can you give a Physical description of hin? 3
A He was about five \5; feust, five L;) inches tall, weighed about 155 pounds, >
wore glasses and was around 25 years old. | &
Q Did he have any physical defects or any distinguishing characteristics? C'
p A No, sir, I don‘t recall any. : B
" .
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Q Were you mistreagl while you were inmprisoned in gnking‘l
A Yo,

Q Were you allowed to bathe while iuprisoned at Nanking?
A Yes, sir, once a week.

Q What did you use as bathing facilities?

A We had a small concrete tud about three (3) by four (4) feet and about
four (4) or five (5) feet deep.

Q Were you in solitary all the time you were at Nanking?
A YBB. sir.

Q What was the size of your individual cells at Nanking?
A My cell and Lt., Chase J, Nielsen's cell were each 12 by 12 feet, I believe,

and Lt., Robert J. Meder's and Lt. Robert L. Hites and Cpl. Jacob D,DeShazer's
were about 12 by 5 feet. -

Q Do you know why they were given smaller cells?
A Wo, sir, I don't.

|

Q Any windows in the cell?
A Yes, sir, there was a large window in ny cell and Lt. Chase J. Nielsen's
cell and a small one in the other three (3).

Q Was there ample ventilation?
4 Yes,sir.

Q Were there bunks?
A No, sir, we had a straw mat and blankets.

— -_—
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| , Q Did you have plenty of blankets?
y # Yes, sir.

|

|

! Q Did you have sheets and pillow cases?
f A No, sir.
|
l

Q Did you have & pillow?
4 We had a smell straw filled pillow.

QC Did you have a mattress?
A We didn't have a mattress, only a straw nat.

Q I want you to think back, what was the condition of your blankets as to
cleanliness?

: A The blankets were very clean.

G Was the straw nat clean or dirty?
A We used it the year round but it kept very clean. We just laid it on the
floor during the night tine and folded it up during the day.

| Q Was there any opportunity to wash that mattress in any nanner?
t A IIO| SirXre.

' Q Did you air it?
N A I believe we did have chances to air it out and we sent our blankets, too s
when they were dirty.

A

. Q Did you use the sane pillow your entire stay in thet prison?

v A Yes, we used the sane pillow. It had a smell pillow slip that went around it 4
2 that was changed, but the pillow itself was quite dirty.

t Q Was the floor of your cell clean or dirty?

( A It was very clean because we were allowed to clean it every morning.

@
Q What kind of floor was it7 3
"

A ¥Wooden.
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Q Were you bothere lice and insects or rodents?
A Not at all. It wPvery clean in that places It wd§f a brand new building.

We believe it was built especially for us.

Q Id you have latrines?
A Yes, sir. There was sort of a hole in the floor affair and we pulled in the

box fron the outside.,

Q Was this the prison where Lt. Robert Z. Meder took sick?
o YBB' sir.,

: G What in your opinion brought on the illness of Lt. Robert J. Medert?
) A The general diet, I think, :

Q Can you describe the average daily diet?
A We got about two and one half (2%) cups of rice and soup for breakfast.

Q How much soup?
A About a cup and & helf. It was turnip or onion soup.

Q¢ Thick or thin?
A Very thin,

Q Were there any turnips or onions in the soup?
A Yes, sir, : )

Q Did you get anything to drink for breakfast?
A Tea, HOt tea.

Q Any sugar, lemon, or ailk?
A No, sir.

Q Eow about lunches?
A We zot about two and one-helf (2}) cups of rice, fish and greens.

Q Fresh greens? ,
A Sometinmes we got fresh and in the winter we would get some greens that had

been soaked in salt.

'_""""‘_.‘.'1""1_"-‘1- —— _,._u_.‘.-:-:-q——_'ﬂ *—'
]

QG How much greens did you gotf?
A Just a few.

Q How immch fisht?
A Usually & helf a fish, either the head or tail, about four (4) inches long.

Q What did you get to drink?
A Plain tea.

Q How about the evening neall
A The evening meal varied. We would get rice curry or chopped neat.

Q How big & helping?
A Arfairly good sized helping.,

, Q Anything to drink?
A Tea, as usual.

] Q Did you get tea between meels?
| A On very hot deys we would get tea at 3:00 P.M. and sonetises at 7:00 o'clock.

Q Did you get tea during the winter tinme?
A Just at meals.'

Q Was there aaple haat in the tarcecke?
A Fo, sir, it was very cold.

Q Was there any heat in the building?
A Ho, no heating facilities at all.

38




Q About how cold wa,it outside?
A I wouldn't Jmow that,

Q Wero the meals Just deseribed the @verage meels all the time Yyou were there?
i A After Lt, Robert Jo Meder died, wg started to get bread instead of the rice.
We had a choice between the bread or ric

Q What size biscuits?

A About the 8ize of a good sized §ponge cup,

Q How was the food served?
A4 On plates or tin pans,

Q Was the clothing of
A It was the everyday

You given an opportunity to wash your hands and face?
< Once in the norning after we exercised, W

e had a small can of water that we
g0t to wash our hands in the arfter we went to the latrine,

Q Did you have any towelsg?
A Mo, sir. We air dried our hands,

Q Ware the Plates then taken back to the kitchen and
A YEB| Bir-

Q Did you Notice whether g
A The dishesg were clean, A

& little of the netal showed
plastic bowls,

our dishes were

Q Did it turn cold before Lt. Robert J. Meder died?
A Yes, sir, it hag Just started to turn coid,

Q¢ Was it eald enough outside to

freeze water?
4 Yes, sir,

Could you see your breat

h in the cells?
Not the winter that Lt,

Robert J. Meder died,

ext winter?
YBS ] Si I‘.

“ Were you given addi tional clothing? -

Q
A
Q Could you the n
A
Q
4 We got winter uniforms, Japanesge Amy issue,

Q Eow Jany blankets did you have?

A We had five (5) blankets in the coldest part of the winter.
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¢ What sort of blangts? ,

A Reguler aray blankets, about the same weight as american Arny blankets.

Q Did you lose welight in Nanitingf
A When I first arrived there, I had gained weight fro: what I had been at
Shanchei and later I got dysentery and my weight dropped off.

Q Do you know what caused the dysentery?
A Yo, sir. I don't.

Q Did you all zet dysentery?
A We all had it there. I just got over a six (6) woeks! spell of it before
Lt- Robert J. Meder died.

Q Did a doctor visit you as well when you had dysentery?
A No, sir, I never saw a doctor.

Q Do you know whether a éoctor visited Lt., Robert J. Meder's cell
A A doctor visited hia three (3) days before he died. He had been sick almost
two (2) nonths.,

Q Who seomed to be in charge of the prison et Nenking, Chinal
A I don't know the man's neme now,

Q.Could you describe hiatf
A The first one we had was an elderly nan. He was a captain.

Q Do you know his branch of service?
A NO: sir,

Q Can you describe him?
A He was about five (5) feet, three (3) inches tally weighed about 160 pounds,

had gray hair, end was about 50 yeers old.

Q Did he have eny physical defects?
A I never noticed awy.

¢ Was he there when you arrived at Menking?
A Yes, sir, he was at the prison door when we cane,

Q Was he neat?
A Yes, sir, very neat.

Q Did he speak English at all?
A Yo, sir, He didn‘t speak English at all.

Q Did he have an interpreter who scemed to be assigned to hin?

A Thers was an intergreter there that interpreted just when we arrived and he 3
came around about unce - svery two (2) months for the six (6) nonths after 2
we cane, and we never saw hinm azain until about a year later. - P

Q Can you describe hin? Y

A He was a nilitary nan,; weighed about 155 pounds, about five (5) feets, five ‘%
(5) inches tall, about 28 years old and he could speak English fluently. +€

. 3

Q do you know hic rank? g

Lt

A o, sir, e never wore any indication of his rank,

Q Did he have any phycicel disabilities?
A None at all.

Q Did he understand slang?
A I don't know. I never hat & chance to find oute

Q Did he speak with an accent? .

A Fs, sir,

Q@ Do you know where he learned Englisht
A Yo, sir I don't.
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Q& The first comandi!officer that you spoke of, was,e there at the time that
Lt. Robert J. Meder died?
A 1‘]-0’ sir,

Q How long: before Lt. Rober J. Meder dicd did he leave?
A About six (6) nonthe, I believe,

Q Who was the comnanding officer at the tine of Lt. Robert J. Meder!s death?
A I don't ltnow his name, but he was a captain,

Q Do you know his branch of service?
A Yo : sir,
Q

Can you give a physical description of hin?
A He was about five (5) feet, three (3) inches tall. He had gray hair, and
weighed about 125 pounds. |

Q Did he have any physical defects?
A Yo, sir, he could read English though.

Q Did he speak English?
A Not very well.

Q Do you know where he learned English?
A No, sir,

Q Eow long was he there before Lt. Robert J. Meder's death?
A I don't recall,

Q Did he follow the first comnanding officer that you mentioned?
A Yes, sir, he cane right after,

Q When did he leave?
A He stayed thereall the tine.

Q Are there any other guards or officials from the prison at Nanking, China
whon you can describe or whose naie you know?
A No, sir.

Q %ere you given any Red Cross parcels?
A Wo, sir.

{ How about the other prisons?
A Ve never at any tize received any Red Cross parcels.

Q Were you visited at all by nembers of the Geneva Red Cross or YMCAT?T
A No ' sir.

Q@ Will you tell nme a-ain the.approximate dete you left Nanking, China?
A 15 June 1545.

Q Tou stated previously, I believe, that you then went to Peiping, China. Is
that correct?
Yes, sir.

3y what nethod were you transportedl
Sy train.

How long did the trip take?
iwo (2) days and two (2) nights.

What acocommodations did you have?
Hegular scats,

Vere you nistreated on this trip?t
-No, sir.
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Q Were you given fr!?

A YGB’ sir.

Q Where in Peiping , China were you imprisoned?
A I don't know the nane of the prison.

Q Fow long weére you there?
A About six (6) weeks, I bolieve. Until the early part of August 1945,

Q Were all of you imprisoned together or were you in solitary confinenent?
A We were in solitary confinement.

Q Did all four (4) of you go to Peiping--that is, Lt. Chase J. Nielsen, Lt.
Robert L. Hite, Cpl. Jacob D. DeShazer and you?
A Tes, sir,

Q What was the condition of the cells at Peiping?
A Clean, with the same latrine facilities as the last place, Nanking, China.

¢ What bed facilities did you have?
A We had a straw nattress,

Q Was 1t clean and free from bugs?
A Yes, it had a cenvas cover.

Q Did you have blankets?
A YBS; gir.

Q Were you given clean clothing?
A I believe we were. We were given & small stool to sit on and had a chair and

desk in our cells.

Q Was the food at Peiping sinilar to that at Nanking?
A Yes, sir.

Q Were you mistreated at Peiping?
A Yo, sir, not at all.

Q Were any of the others nistreated there?
A Fi, sir, not to my knowledge.

Q Do you know who any of the officers in charge of the prison were?
A NO' sir,

Q Can you describe any of then?
A NO; gir,

Q Can you describve the commending officer?
A The comnanding officer was epproximately U5 years old, had gray hair, was about
five (5) feet, five (5) inches tall, and spoke English.

Q Did he speak English well?
A Fairly well.,

Q Do you know whers he learned it?
<+ No, sir.

Q Did he have an eccent?
A Ni, sir, he spoke without an acaent.

Q What was his mank?
A Captain.

G Did he have any distinguishing features or physical defects?
A Not that I can renenber.

Q Was he there all thetine you were in Peiping?
A YEB' gir. }
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Q When you left P’ing in August 1945, where did * gol
A I was at Peiping when I was libderbted. ‘
Q

By whom were you liberatod?
A The Aneriden parachute troopers caue in and ordered the release of

Anerican prisoners.,

Q Do you have enything further to add to what you have given us today?
A No sir.

Q Do you have any knowledge of other nistreatient of Anerican prisoners

of war by Japanese?
A Yo, sir, only what I have given you in sworn statenent today.

/s/ George Barr _ 3
George Barr, 0-h3i€hh

Captain, Air corps.

_._‘- "

State of Iowa )
J* g

County of Clinton )

et

I, George 3arr, Captain, Air Corps, ASN e-431644, of lawful age, being
duly sworn on oath, state that I have read the foregoing transcription of
my interrogation and all answers contained therein are true to the best of

ny knowledge and belief.

[s/ George Barr - 2
George Barr; O-4316uL

Captain, Air Corps

Subscribed and sworn to before me this 30th day of December 19U5.

/s/ W.L. BROWN ,.
W L Brown :

Lt Col, Inf

Suwanery Gourt

HH——__H—-—_

I, Chester I. Lappen, Agent, SIC, Seventh Service Comnand, certify that
George Sarr, Ceptain, 0-~4316UL4, personally appeared before ne on 30 Dec~
ember 1945 and testified concerning war crimes: and that the foregoing 1s
an sccurate transcription of the answers given by hin %0 the several

questions.
PLACE: Schick General Hospital, /s/ Chester I. Lappen
Clinton, Iowa., Chester 1. Lappen

Ag&n'i}, SIC B i
Sevanth Service Command

TE: 30 December 1645 :
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C.PTLTN FELLOWS:
toking ploece nt a plac: and tims n
accused, This is o o
nbj2ct ic this linz nf
plrez at thret time,

“e objsct te the questions concorning mistrintment

nt invnlved in tho charges ageinst thaee
p2tition of the sams mrtion wa mado v2starday, Yo

ouzrtioning regrrding any mistraotmont thet took

MLJCR DVYER:  If tha comrt pleesa, wa ara ablz tn shew in tha cn rso of
this record that Gonarai Srwada Med sarisdiction roor Charghni &nd alsc
Nanking. ZIf ve don’t shew thet wo nrs parfaoctly wiiling to submit to o
motion te strika, In the sacrnd rloca, anything thni Pappaned to thase men
which lead up to th2 *ro-iront which thev ultimetaly roceivad by baing
foreod 1o faze a court wartisl is comp2tent in this case, This mistraatrant
was imredietaly ~fgar ch2y wora czptursd, 2 allisge such mistrentraant,
particularly s having by n avthorizad and condoi.2d by Commanding Cinornl
Sawada, and wo arn pr2par2d te prova that latsr on in th- racord --his
commrnd functions,

COLONEL, i'C REYNOLDS: Opj2ction cverrulod., Procaed.

LT COL BODINE: If tha court nleﬁse,

I"_q_v 2 havs thet interpra‘tzd tn
“ha accusad®

COLOYEL i'C REYNOLDS: Yes.

L.

(“hereupon th: feregning argumant was tronslated to the accuszd,)

4JOR DiYER:  Mav it plzas2 the Commissirn, at this point T am
approximatsly onc-third through this statemert., If the Crmmission wishes
me to eontinue nr ecthoer Aisprsition, we will abide by 14,

COLONEL I'C REYNOLDS: Tho Comrission will adjrurn until nine o'cleck
tomorrev merning,

(" harcupen tho Commissirn ndicurnad at 1700 hours on 19 liarch 1944
to reconven> at 0900 hrurs on 20 iiapch 1946.)
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